
 

 

 

CULTUURRAAD SINT-NIKLAAS 

 

 

 

VERSLAG cultuurraad 13 DECEMBER 2022 

 

 

Aanwezig:  Filip Smet, Marcella Piessens, Dirk Verlaeckt, Dirk Van den Broeck, Dirk Vergult, Cris 

Bruelemans, Chris De Beer + schepen Filip Baeyens, Wendy Bryssinck en Ronny De Mulder. 
 

Verontschuldigd:  Johan De Vos, Erik De Lathouwer, Kris Boel, Jack van Peer, Vinciane Meert, Laureline Soubry, 
Jo De Cuyper en Karin Tavernier 

 
 

Voorafgaand aan de vergadering kwamen 2 verenigingen zich voorstellen om lid te worden van de CR. 

 
Jippers Nieuwkerken is een vereniging van gepensioneerde leerkrachten uit de basisschool Ten Bos uit 

Nieuwkerken. Deze vereniging voldoet aan de voorwaarden tot erkenning. Zij organiseren op 
geregelde basis culturele activiteiten, bezoeken, uitstappen voor hun leden. Deze activiteiten 

worden soms opengesteld voor externen. 

 
Guinese vrouwen is een vereniging die al sinds 2016 bestaat en deel uitmaakt van een grotere vereniging 

Guinese vrouwen Oost-Vlaanderen. Zij komen tweemaandelijks samen met gemiddeld 16 
vrouwen. Momenteel bij een van de vrouwen thuis, maar zij zoeken naar een externe 

vergaderruimte en hopen die te vinden via de CR. Ze willen ook meer in contact komen met 
andere verenigingen uit de socio-culturele sector. We hebben hen gewezen op het bestaan van 

het Internationaal Comité en Wendy zal hun die contactgegevens doorgeven. Hun 

woordvoerster was spijtig genoeg ziek zodat we geen heel duidelijk beeld kregen van hun 
werking. 

 
 

1. Goedkeuring verslag dd. 08-11-2022 

 
Er worden geen opmerkingen geformuleerd en dus kan dit verslag gepubliceerd worden. De voorzitter 

bedankt Dirk Vergult voor het maken van het verslag in afwezigheid van de secretaris. 
 

 

2. Brief m.b.t. financiële noden verenigingen. 
 

De voorzitter heeft op de vergadering van de commissie Cultuur van 17-11-2022 de brief die vanuit de 
CR werd verstuurd toegelicht. Tijdens dit gesprek werd nogmaals bevestigd dat de totale som die aan de 

verenigingen als werkingssubsidie wordt uitgekeerd gedeeltelijk is geactualiseerd en tegenover vorig jaar 
met 5% is gestegen. 

 

 
3. Energiefonds. 

 
De schepen meldt dat er op de Gemeenteraad van 20-12-2022 zal beslist worden over een oprichting van 

een energiefonds dat 100.000 euro zal bedragen. Bedoeling is om dit te gebruiken om verenigingen te 

ondersteunen. Het gaat hier niet alleen over culturele verenigingen maar ook sport- en jeugdverenigingen 
komen hiervoor in aanmerking. 



De CR is van oordeel dat dit bedrag niet mag versnipperd worden door te proberen elke vereniging 

ergens tegemoet te komen, omdat bv de huurprijs van een lokaal is gestegen. Dit bedrag zou moeten 
verdeeld worden onder verenigingen die effectief een eigen infrastructuur hebben en/of door middel van 

facturen of contracten kunnen aantonen dat hun energiefactuur sterk is gestegen (met minstens 1000 EUR) 
t.o.v. vorig jaar en daardoor hard getroffen worden door deze hoge energieprijzen. 

 

 Op 13-03-2023 o.v. zal een infovergadering worden gehouden waar de verenigingen die in 
aanmerking kunnen komen, zullen bevraagd worden zodat een nominatieve lijst kan opgesteld worden met 

de bedoeling om tegen uiterlijk 30-06-2023 deze tegemoetkoming aan de verenigingen te kunnen uitkeren. 
 

 

4. STAVAZA werkgroepen 
 

A) Subsidiereglement en subsidieverdeling: Deze werkgroep is nog steeds on hold. Hopelijk wordt het 
reglement op de GR van 20-12-2022 goedgekeurd en zou het infomoment voor de verenigingen dan 

op 02-02-23 toegelicht kunnen worden. Dit is ook nog eens een uitgelezen moment om de landelijke 
dagen voor 2023 nog eens aan de verenigingen voor te stellen. 

 

B) Cultuurraad 2.0: het voorstel van de werkgroep werd aan de schepen doorgestuurd en toegelicht. 
Die zal op zijn beurt zijn eventuele opmerkingen terug naar de werkgroep sturen in de loop van de 

maand januari ’23. Indien er nog opmerkingen zijn vanuit de CR mogen die ook nog altijd naar de 
voorzitter worden doorgestuurd. 

 

C) Opstart nieuwe werkgroep “zalen voor verenigingen”: er heerst grote bezorgdheid over het steeds 
kleiner wordend aanbod lokalen die door verenigingen kunnen gebruikt worden om hun activiteiten 

te ontplooien. Deze werkgroep zou een inventaris moeten opmaken van de huidige toestand. 
Hiervoor kunnen vertrekken vanuit de brochures die eerder reeds vanuit de dienst OCV zijn 

samengesteld met de lijst van zalen die de stad ter beschikking heeft en de zalen die vanuit de privé 
te huur zijn.  

Zie: https://www.sint-niklaas.be/onze-dienstverlening/cultuur-en-vrije-tijd/zelf-een-evenement-

organiseren/een-zaal-huren 
Ook zou men kunnen nagaan wat er is aan potentieel van gebouwen die, mits eventuele 

aanpassingswerken, ook door verenigingen zouden kunnen gebruikt worden. Dienstencentra bv. 
Leden werkgroep: Dirk Vergult, Marcella Piessens, Filip Smet, Kris Boel, Karin Tavernier en Dirk 

Verlaeckt. 

 
D) Opstart nieuwe werkgroep “Memorandum”: het vorig memorandum werd op 08-05-2018 afgeleverd , 

wat in feite iets te laat was om nog veel impact te hebben op het beleid. De bedoeling is dat wij met 
dit nieuwe memorandum de beleidsmakers meer op voorhand willen informeren hoe de CR het 

cultuurbeleid zou willen zien evolueren. De politieke partijen kunnen dit advies dan meenemen in hun 

verkiezingsprogramma’s. De werkgroep zou hiermee klaar moeten zijn tegen eind september ’23. Het 
memorandum zal na goedkeuring van de volledige CR naar de politieke fracties doorgestuurd worden 

ruim een jaar voor de effectieve verkiezingen. Leden werkgroep: Cris Bruelemans, Filip Smet, Dirk 
Van den Broeck, Laureline Soubry en Jo De Cuyper.   

 
 

 

5. Stavaza commissies en adviesraden. 
 

Toerisme: Laureline was aanwezig op deze commissie van 08-11-2022. Ze heeft volgende bemerkingen 
hierover naar de voorzitter doorgestuurd. 

- toerisme had een aantal gadgets uitgewerkt met beelden van Street Art. Ze hebben zich daar wat aan 

mispakt omdat dit niet op voorhand was afgesproken met de kunstenaars in kwestie en er dus opnieuw 
onderhandelingen + een vergoeding nodig waren. 

- meer aandacht voor inclusie is absoluut noodzakelijk (kwam aan bod n.a.v. toeristische dag voor 
mensen met een beperking). Ik zie dit probleem toch ook nog in cultuur. Ik heb voorgesteld om in elke 

toeristische brochure aan te geven of een plek rolstoel- & buggyvriendelijk is. Warme oproep om ook bij 
nieuwe gebouwen of renovatie echt rekening te houden met inclusie in brede zin. 

De CR is het volkomen eens met de opmerkingen van Laureline. 

https://www.sint-niklaas.be/onze-dienstverlening/cultuur-en-vrije-tijd/zelf-een-evenement-organiseren/een-zaal-huren
https://www.sint-niklaas.be/onze-dienstverlening/cultuur-en-vrije-tijd/zelf-een-evenement-organiseren/een-zaal-huren


Vzw ACCSI: de vergadering was in se een doorslag van de vorige samenkomst. De opkomst was bedroevend 

laag en maar net in aantal om geldig te kunnen vergaderen. 
 

Bib commissie: het voornaamste punt was de politieke beslissing dat (om budgettaire redenen) de nieuwe 
bib er (nog) niet komt en dat het project wordt doorgeschoven naar de volgende legislatuur. Ook verliest de 

bib een ½ werkkracht en gaan de retributies met 10% omhoog. 

 
Museumcommissie: deze vergadering vindt plaats op 19-12-2022 en een punt op de agenda wordt het 

creëren van een veiliger doorgang en een betere verbinding tussen de museumtuin (met het gerestaureerde 
Huis Janssens) en de site SteM. 

 

 

6. Jaarlijks budget Cultuurraad. 

 
De CR krijgt jaarlijks 1.250 euro werkingsmiddelen.  

We geven hiermee o.a. jaarlijks een prijs voor een leerling uit d’Academie Podium. Het voorstel is om 
dit uit te breiden naar d’Academie Beeld en ook aan alle secundaire scholen waar een kunstrichting wordt 
gegeven (Portus Berkenboom, Forum Da Vinci en SBSO Baken). 

Leden van de CR krijgen een attentie bij b.v. (langdurige) ziekte. In navolging van vorig jaar zullen de 
leden van de CR in Januari 2023 ook een attentie aangeboden krijgen. 

Stad Sint-Niklaas heeft ook nog een budget van 1.000  euro voorzien voor het organiseren van 
vergaderingen (huur lokaal, catering enz). Dit jaar is er daarvan nog 495 euro over dat naar de rekening 

van de CR wordt overgemaakt. Dit bedrag zal dienen om het infomoment “nieuw subsidiereglement 
verenigingen” op 02-02-23 te organiseren. 

We zijn gestopt met het uitreiken van de Cultuurprijzen. Dit was een organisatie van de CR. De mening 
is dat er dan wel iets anders in de plaats zou moeten komen. De schepen zegt dat dit dan misschien een 

taak is voor de stad, zoals er nu al cultuurambassadeurs door de stad worden aangesteld. Hij gaat 
hieromtrent eens samenzitten met de voorzitter om te zien wat er eventueel mogelijk zou kunnen zijn. 

 

7. Vastleggen vergaderdatums 2023. 

Volgende dinsdagen worden vastgelegd: 10 januari, 14 februari, 14 maart, 11 april, 9 mei, 13 juni, 12 
september, 10 oktober, 14 november en 12 december. 

 

8. Varia 

Naar aanleiding van hun jaarlijkse Ceciliafeesten werd harmonie “De Toekomst”, voor het bekomen 
van een nachtvergunning door de dienst evenementen doorverwezen naar het eagle.be internetplatform. 

Dit platform dient om een evenement aan te vragen op het grondgebied van de stad. Eens een evenement 
wordt goedgekeurd worden alle betrokken stadsdiensten geïnformeerd en moet de vereniging zelf niets 
meer doen.  

Uiteindelijk moesten er volgens de persoon van de dienst evenementen 7 aparte aanvragen gedaan 

worden: 3 voor elke muzikale optocht, 2 voor gezellig samenzijn na de optocht, 1 voor het banket en 1 
voor de academische zitting. Een administratieve rompslomp waarbij verschillende diensten dan nog 

tegenstrijdige uitleg gaven. Bleek uiteindelijk dat de politie toch apart moest verwittigd worden en dus was 

er geen politiebegeleiding, iets wat zelfs niet op de aanvraag kon gevraagd worden. Als “geschenk” kregen 
zij ook nog inspectie van de milieupolitie tijdens het gezellig samenzijn en omdat er geen geluidsmeter in 
de zaal voorhanden was, werd een PV opgemaakt en zal er wellicht nog een boete voor volgen.  



Bij navraag achteraf kreeg de harmonie nog steeds geen eenduidige uitleg dus vragen zij of deze 

werkwijze eens aan de verenigingen kan worden uitgelegd zodat zij niet dezelfde slechte ervaringen 
opdoen wanneer zij een activiteit willen inrichten en dit doen via dit internetplatform. Deze toelichting zou 

eventueel deel kunnen uitmaken van die infodag aangaande de subsidies of via een aparte samenkomst 
van de deelraden? 

Zie alvast: https://www.sint-niklaas.be/onze-dienstverlening/cultuur-en-vrije-tijd/zelf-een-evenement-
organiseren/evenement-aanvragen-0 

De schepen meldt dat HERITA, de VZW die instaat om waardevolle historische plekken in Vlaanderen 
te beheren en te restaureren, en ook de organisator is van de Open Monumentendag in september, haar 

congres zal houden in Sint-Niklaas. De schepen hoopt dat tegen die dag ook de volledige restauratie van 

het Huis Janssens is afgelopen en dat dat in september kan gevierd worden. 
Meer info over Herita: https://www.herita.be/nl 

 
Op 28 januari 2023 (om 15 uur tijdens “De Nacht”) wordt in het auditorium van d’Academie podium 

de overdracht gedaan van het voorzitterschap van het Reynaertjaar van Stekene naar Sint-Niklaas. 2023 

wordt dus in Sint-Niklaas het Reynaertjaar met o.a. de openluchtmusical het 2de en 3de weekend van 
september en in Belsele een Reynaertbank. Tijdens die plechtige overdracht zal het hele programma 

worden voorgesteld. 
Zie ook: https://www.ontdeksintniklaas.be/nl/denacht 

Op de vraag of de Paterskerk snel weer kan gebruikt worden volgt een, voor iedereen, zeer 
teleurstellend “Neen”. 

 
 

 
 

 

 
Dirk Verlaeckt        Filip Smet 

 
 

secretaris        voorzitter 
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